

**Referat af bestyrelsesmøde  
Onsdag den 20. november 2024  
på Stengaard**

Deltog: Merete, Nancy, Katja, Dahlia, Lea og Jill

Afbud fra: Vivan, Olivia, Lea D, Jørn, Birte, Anita, Morten

- **Godkendelse af referat**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 16. oktober blev godkendt.
- Fjordhestearrangement bliver ikke aktuelt i 2025. Der er fundet en anden lokation.
- Vi har købt 5 brugte terrænspring af Sportsrideklubben for 15.732 kr.

- **Meddelelser**

- Fra seneste **D4**-møde var der følgende punkter:
- På seneste D4-møde blev der lavet/udsendt et spørgeskema til klubberne omkring kravene til at kunne starte D4-mesterskaber. Vi blev enige om, at modellen med, at mindst 2 starter i mesterskabsåret skal være redet for en klub i D4 OG at de 2 starter skal være forud for mesterskabsstævnet (det kan beskrives som f.eks. senest en uge eller senest 14 dage før mesterskabsstævnet).
- Hvis man afholder decideret banetræning, skal der være en TD til stede.
- Emnet Hestevelfærd. – Hvordan skal vi som klub forholde os, hvis vi overværer eller modtager indberetninger om brud på hestevelfærd begået af klubbens medlemmer? Hvad skal konsekvenserne være? Advarsel/Karantæne/Bortvisning? Og hvordan afgør man, hvad der er brud på hestevelfærd. – Vi tager punktet op på et kommende møde, hvor også repræsentant for Stengaard er til stede.
- TD'ere vil gerne bookes til at lave en udstyrskontrol, som en aktivitet i klubben.
- Kæp-hestejov – kan vi bruge det som en aktivitet til et arrangement? Generalforsamling/100 års jubilæum.
- Der er Stævnekoordineringsmøde i D4 den 13. januar.
- **Faxe Kommune** afholdt et kursus om forebyggende træning med foredrag og forskellige øvelser. Dahlia og Lea deltog. Fysioterapeuten, der afholdt kurset, vil gerne komme ud til klubberne uden beregning.
- Vi skal søge Udviklings- og Materialepuljen senest 1. december for 2025. Vi vil søge om støtte til Junior Camp, Led-lys (strimmel) + flytbart hegn til den nederste dressurbane (som forsøg), og om støtte til nyt toplag på den store dressurbane.
- Vi vil søge DIF-puljen om støtte til den store dressurbane (forventes ca. 100.000 kr.)

- **Afholdte aktiviteter**

- **Juniorarrangement den 19. oktober**
  - Der var 11 deltagere i ponygames og 25 til pizza. Super hyggelig dag. Dejligt med nye ansigter og at de "gamle" stadig bakker op. Der var rigtig god forældreopbakning.

- **Kommende aktiviteter**

- **Juletur i Haslev**

- Vi rider juletur den 29. november kl. 17 fra parkeringspladsen ved EUC. Vi forventer 10-12 rytter + hjælpere, så ca. 30-40 personer. **Jill** sørger for æbleskiver m. tilbehør, **Lea** spørger om Gitte's mor vil lave kaffe og kakao igen i år, og **Lea** tager tallerkner, krus og servietter med fra kiosken. **Lea** giver besked om ca. antal deltagere midt i næste uge.

- **Ekstraordinært repræsentantskabsmøde lørdag den 7. december**

- **Merete** og Karin deltager for HKR.
- Vi gennemgik listen med de nuværende bestyrelsesmedlemmer og holder fast i tillid til de medlemmer vi stemte på i foråret. Der skal stemmes om hvert enkelt medlem + suppleanter, der alle får lov at præsentere sig. Vi har diskuteret tillid/mistillid i forhold til de enkelte medlemmer. Vi bemyndiger vores repræsentanter til at tage beslutning om afstemning på de enkelte, måtte medlemmernes præsentationer afvige fra vores forventninger.

- **Juniorarrangement søndag den 29. december**

- Der afholdes juniorarrangement med ringridning og julebingo fra kl. 13. **Dahlia** er hjælper sammen med **Merete**. Andre er også velkomne til at hjælpe.
- **Lea** spørger 4H om vi må låne ringridningsudstyret igen i år.
- Der skal bruges lidt præmier – **Merete/Nancy** ser hvad der er på hylden i klubhuset.
- **Lea** spørger Anita omkring varme i klubhuset (der var varme til foder-mødet).

- **Juniorarrangement mandag den 13. januar 2025**

- Rikke Laumann – sportsfysiolog m.v. – kommer i bibliotekssalen i Haslev og afholder kursus for vores juniorer. Det går ud på at forbedre rytternes fysik i forhold til hestevelfærd. Der vil være spisning kl. 17 og teori og praktiske øvelser efterfølgende. Prisen vil være 50 kr + evt. noget for mad. Der skal være minimum 10 deltagere og maks. 20. Forventes at slutte kl. 20:30. **Merete** er tovholder.

- **Generalforsamling lørdag den 25. januar 2025**

- Salen på biblioteket er booket fra kl. 17.
- Der er lavet opslag/event på hjemmesiden, hvor man kan tilmelde sig.
- **Lea** bestiller mad – samme som sidste år, dog mere fisk og gerne kyllingespyd, og flere flødekartofler end stegte kartofler.
- Vi aftaler fordeling af opgaver omkring afhentning m.v. på møde i januar.

- På valg til bestyrelsen er: Lea, Jill, Lea D og Vivan. Lea undersøger om hvem der vil genopstille.
  - Dahlia falder for aldersgrænsen som juniorrepræsentant.
  - Modtageren af Hjelperpokalen er fundet.
- **Træningsstævne i dressur søndag den 16. februar 2025**
    - Propositioner med tilmelding er lagt på hjemmesiden som Kalenderbegivenhed/Event. Sidste tilmelding er den 12. februar.
    - Hulegaard og Peter Fischer er booket.
- **Nyt fra udvalgene**
    - **Udvalgsbeskrivelser**
      - Lea og Merete har arbejdet på udkast til udvalgsbeskrivelser. **Lea** rundsender til bestyrelsen for kommentarer. Der mangler en beskrivelse af udvalg til 100-års jubilæum.
      - Vi skal promovere udvalgsarbejdet i punktform på generalforsamlingen i håb om at få flere til at deltage i udvalgene.
    - **Projekt ridestier i Nordskoven**
      - Afventer møde mellem Bregentved og Faxe Kommune. **Lea** hører kommunen om der er nyt.
      - Vi skal høre Anita ad, om der er nyt omkring ridespor på solcellemark.
    - **Terrænuvalg**
      - Vi har købt 5 brugte terrænspring af Sportsrideklubben for 15.732 kr.
      - Stengaard vil muligvis sponsorere et af de købte terrænspring – **Jill** hører Anita ad.
      - Merete har lavet udkast til bestemmelser for HKR's Military Hold Cup i 2025 og sendt til **Lea** og **Jill** for kommentarer.
    - **Bane- og Materialeudvalg**
      - Vi har ikke økonomi i klubben i 2025 til selv at betale for renovering/nyt toplag på den store dressurbane. Der skal indhentes tilbud (gerne Leif) og vi skal sikre os, at vi får det rigtige og mest hensigtsmæssige på banen.
  - **Regnskab og budget**
    - Vi forventer at have en beholdning/egenkapital på ca. 60-65.000 ved årets udgang, trods årets store investeringer.
  - **Eventuelt**
    - Vi har brug for et ekstra mobilt-internet til stævne PC'erne.
    - Vi har ikke fået materiale til ansøgning om militarydatoer endnu. Jill har talt med DRF efter mødet, og det forventes udsendt den 22.11.2024.

- **Næste møde:**

- Næste møde afholdes mandag d. 6. januar 2025 kl. 19:00 hos Lea.